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Dobrý den, nazdar, ahoj. 

  Dobrý den, nazdar, ahoj!  

Je mi potěšením, představit Vám další číslo našeho oddílového časopisu. Každým rokem je to 

těžší a těžší utrhnout volný čas k jeho přípravě, ale snad i tak z něj budete mít potěšení stejné 

jako já. Přeji všem, aby si užili vánoční výpravu, našim dětem bohatého Ježíška a nám všem 

klidné svátky vánoční, ať si je užijeme pěkně spolu a tak, jak si to pamatujeme ještě z dětsví. 

Vzpomeňte na ta světýlka na stromečku, dárečky pod ním, na to těšení, vůni cukroví a 

nacpaná bříška a užívejte! 

-Dancza- 

 

Dodávám ještě vánoční archivní pozdrav našeho bratra vůdce 

vybraný z archivu :D 

 

Uvítací výprava na Chlum 8. 9 2018 
Účastníci : Rodiče, vlčata ( Tonda, Borec, Dafča... ) , světlušky ( Pomněnka, 

Amazonka, Měsíček, Tondovo sestra...), vedoucí ( Notes, Péťa, Klárka...), pak pár 
dobrovolných skautů (Adam, Peťan, Koník, Eli, Nelča...) 

Dne 8. 9. se 
jako každý jiný rok 
uskutečnila uvítací 
výprava na 
rozhlednu do 
Chlumu. Sraz byl 
9:30 na konečné 
16 v Doubravce. 
Zastavili jsme se 
na louce, kde jsme 
hráli šátkovanou a 
rodiče to měli 
dobrovolné. Když 

se dohrálo, pokračovalo se v cestě na rozhlednu. 
Neuběhlo ani 15minut a byli jsme tam, kde jsme 
si dali menší sváču, podívali se na rozhlednu, 
vysvětlovali se hry, které se hráli po cestě do 
cukrárny (medvěd, klíště) a kdo chtěl, mohl si 
zakoupit něco v menším stánku. Asi po půl – 
necelé hodině jsme dorazili na plac s ohništěm. 
Pár lidí šlo nasbírat dřevo a zbytek zařídil 
napichováky. Buřty si každý musel vzít své. Po 
menším vytrávení jsme šli dál. Dorazili jsme do 
Chrástu. Vyhlašovalo se klíště, kdo měl růžové, 



musel vymyslet básničku do Jižana, zelené – obrázek a pak bílé – zápis:D. Po vyhlášení 
jsme zavítali do místní cukrárny. Měli tam opravdu výbornou kopečkovou zmrzlinu 
(např: cukr. Vata, černý rybíz). Asi po hodině jsme opustili cukrárnu a šli na menší plac, 
kde jsme se museli zabavit asi na hodinu a pak nám jel autobus zpátky na Doubravku. 
Nástup, pokřik, rozchod a konec další báječné výpravy.  

- Papája :D 

CHRÁST! – autor Petr Bína, hrdý nositel růžového klíštěte a otec Nelči 
 
Doleva i doprava 
My se nenecháme zmást 
Uvítací výprava 
Vyrazila směrem: Chrást 
 
Cestou různé řeči vedem’ 
A zdrháme před medvědem 
Potom každý ze své skrýše 
Vyndá párek od Babiše 
 
Celých deset kiláků 
Máme nudu na háku 
Víte, proč psát báseň mohu? 
Já mám klíště na batohu! :-) 

 

První skautská výprava Kralovický potok  

22 – 23.9.2018 
Účastníci: Kuklič, Rytíř, Eli, Pája, Fredy, Peťan, Ostříž, Zajda, Kačaba, Jája, Mňamka, 
Koník, Králíček a Ohýnek (já) 

Jeli jsme vlakem do Plas, ze 
kterých jsme pak šli do Nebřežin ,kde 
jsme si vyzvedli zásoby a šli do cíle ke 
Kralovickému potoku, kde jsme přespali. 
Pak jsme šli na nádraží do Kaznějova. 
Sraz jsme měli 22. září na hl.n. Když jsme 
byli všichni, nastoupili jsme do vlaku, kde 
jsme dostali dva zašifrované vzkazy. 
První vzkaz vyřešili všichni, ale ten druhý 
jen pár lidí. Ze vzkazu jsme se dozvěděli, 
že máme jít po levém břehu Střely do 
Nebřežin pro zásoby. Dostali jsme mapky a rozdělili jsme se do dvou skupin (sudých a 
lichých) ,každý dostal číslo, a pak jsme házeli o to, kdo z nás bude kus cesty vést. Největší 
štěstí, pokud se tomu dá říkat štěstí, měla Jája, protože padla téměř vždy. 



 Když jsme došli do Nebřežin, rozdělili jsme si zásoby a plachty. Samozřejmě 
jsme se najedli a vzali jsme si i pár hodně dobrých jablek z Kukličovy zahrady, a pak jsme 
se zase vydali dál. Po cestě se chvíli nic nedělo teda kromě svačinek, ale pak když jsme se 
znovu zastavili, abychom se posilnili, tak jsme narazili na spoustu kaštanů ,všichni jsme 
si nasbírali hrstku ,a pak si házeli ,a tak podobně. Mňamka se Zajdou zatím vymyslely 
novou hru s házením kaštanů. O chvilku později se zavelelo k odchodu. Neušli jsme ani 
20 metrů, když jsme narazili na výpusť, kde jsme všichni velmi potichu číhali na želvu. 
Po pár minutách naprostého ticha jsme si řekli, že bohužel budeme muset jít, ale to ticho 
bylo stejně fajn, i když jsme nakonec želvu neviděli. Po pár dalších svačinkách (ano 
svačili jsme opravdu hodněkrát) jsme došli ke štole, do které se všichni kterým se chtělo 
šli po malých skupinkách podívat. Při čekání na skupinky, které byli ve štole, po nás 
(nebo spíš po Rytířovi) začali ostatní házet šišky, ale nakonec jsme si všichni házeli 
s mojí pláštěnkou a šišky ustaly. Abych to tu taky zmínila, jako vždy nás Pája rozesmála 
svým náhodným zvukem: Brýýýý. U štoly jsme strávili něco přes dvě hodiny, a pak jsme 
se vydali zase dál, až k Čertově hrázi. Tam jsme se utábořili. K večeři byly buřty a chleba 
a u ohně jsme si řekli, co se nám zatím líbilo, a pak po delší době jsme nakonec všichni šli 
spát.  

Druhý den jsme si dali vánočku k snídani. Co se ale moc nepovedlo, bylo to, že 
když jsme nechali schnout plachtu, tak začalo pršet. Já a Eli jsme si nakonec zahrály na 
horolezkyně a vylezli na skálu. Pak jsme sbalili plachtu a vydali se do Kaznějova na 
nádraží. Při první svačině Ostříž postavil jakousi zvláštní stavbu a Páje se povedlo 
napíchnout jablko ještě v letu, a proto jsme každé jablko dřív, než jsme ho nakrájeli a 
snědli, nejdříve napíchli. Po několika zastávkách jsme si doplnili u velmi ochotných lidí 
zásoby vody a po pár dalších kilometrech jsme našli hrušeň a dali si hrušky. Po cestě 
našel Kuklič mloka skvrnitého. Pak jsme se byli podívat na takové přírodní vyhlídce a 
vyzkoušeli jsme také jít kus cesty podle buzoly. Pak už se nic tak zvláštního nedělo, a 
když jsme došli do Kaznějova na nádraží, vydali jsme se vlakem domů. A tím naše 
výprava plná zážitků a svačinek skončila. Doufám, že vzpomínky zůstanou a nemůžu se 
dočkat, až bude další výprava.  

Závod Stopou bratra Šiwy 6.10.2018 
Dne 6.10.2018 
jsme se zúčastnili 
závodu. Vlčata a 
světlušky běželi 
podle stop na 
stromech a 
skauti a skautky 
běželi podle 
mapy s úkoly. V 
kategorii skautky 
jsme získali 2. a 
1. místo.  

Kukačka 



Umístění: 

1. místo mladší skautky (Eli, Pája, Ohýnek, 
Nella) 

2. místo mladší skautky (Kukačka, Kačaba, 
Šája, Zajda) 

3. místo mladší skauti (Tygr, Apač, Ostříž, 
Peťan) 

1. místo světlušky (Pomněnka, 
Muchomůrka, Užofka, Měsíček) 

Gratulujeme!!!! 

 

 

 

 

 

Drakiáda Nad Hradištěm 7.10.2018 

 

 

 

 

 

 



Nějakým nepěkným 
způsobem se k redakci 
nedostal zápis z drakiády, 
proto přikládáme v rámci 
datace do kroniky alespoň 
pěkné fotografie, 
předpokládáme, že akce se 
zdařila a děkujeme za 
hojnou účast! 

 

 

Podzimní výprava Pardubice 27 – 30.10.2018 
Výprava začala na hlavním nádraží v 8:40 minut. Nastoupili jsme na vlak, který 

nás odvezl do Prahy, kde jsme přestupovali na vlak do Pardubic. Samozřejmě si ostatní 
lidé sedli na naše místa, kde jsme měli místenky. Po tom co jsme dorazili do Pardubic tak 
jsme šli cca 2,5 Km do krásné klubovny, kterou nás proved Rákos vedoucí vodních 
skautů. Ta klubovna byla moc krásná! Připomínala ponorku. Spaní bylo dejme tomu na 
půdě, kde byl až moc nízký strop. Chudák Pája. Spali jsme všichni dohromady kromě 
vedoucích a roverů. Vedoucí spali buď v kajutách, které tam byly nebo na stole, roveři 
spali ve sklepě v kterém byla horolezecká zeď a dílna. Do sklepa vedl kovový poklop.  

27.10. sobota-První den jsme šli do Pardubického zámku kde bylo muzeum, my 
jsme šli jen do muzea zbraní a přírody. Všichni starší skauti šli na nákup do našeho 
oblíbeného TESCA.  

28.10. neděle-
V sobotu jsme si 
vyrobili trikolóry, 
které jsme rozdávali 
cestou na Kunětickou 
horu k oslavám 100 
let od založení 
samostatného 
Československého 
státu, cesta z 
Pardubic na 
Kunětickou horu byla 
jaksi nepříjemná 
pršelo a foukal vítr. 
Když jsme došli na 
hrad tak jsme se 
nasvačili a paní 



průvodkyně nás provedla po hradě. Poté za námi přišel Fík Rytíř, který přijel až o den 
později. Cesta zpátky byla o mnohem příjemnější.  

29.10. Pondělí-V pondělí jsme po obědě vyrazili do Natural centra (načural 
centro), kde jsme si mohli zkusit např. jak zní různé druhy dřeva atd. Roveři si odběhli 
do města a vrátili se až na večeři. Po večeři jsme hráli různé hry.  

30.10. Úterý byl poslední den výpravy takže jsme si balili věci a uklízeli, vlčata a 
světlušky šli s roverama a s Pekym plus já a Pája ostatní uklízeli. Po té jsme se vydali na 
cestu příč nebezpečným Pardubicím :) Poté jsme nastoupili do vlaku který měl 30 minut 
zpoždění a v Praze na vlak jsme měli 30min na přestup takže nám vlak ujel a jeli jsme až 
dalším ve kterém jsme neměli místenky, celou cestu jsme stály no jo ČD. Garant: Notes 

Zápis napsal: Miky 

Vycházka na Buben 10.11.2018 
Akci měl na starost bratr Petr, ale v pátek ho přepadl takový moribundus, že 

musel utéct dokonce i dřív z práce. Spolu s Rytířem jsme se rozhodli akci zachránit a 
doprovodit vlčata a světlušky na Buben. Sraz byl na CANu a první nevšední zážitek na 
sebe nenechal dlouho čekat - nákup jízdenek pro PMDP. Část dětí má jízdné ve městě 
zdarma a někteří ne. Na vnější zónu platí pro děti slevy v závislosti na věku, nové 
terminály ve vozech nedokáží zobrazit všechny druhy lístků, na starých terminálech zas 
nejde platit platební kartou. Každopádně až do zastávky Křimice jsem nakupoval lístky, 
neb to jde pouze po jednom a trvá to hodně dlouho. 

Vystoupili jsme v Touškově, na náměstíčku dali seznamovací hříčku a pak vyrazili 
po zelené turistické značce směrem na Bdeněves. Dále jsme šlapali úzkou pěšinkou po 
pravém břehu řeky Mže a blížili jsme se k našemu dnešnímu cíli. Cesta pohodově ubíhala 
a okolo 11:30h jsme dorazili na zříceninu. V plánu byl oheň a oběd, jenže. … ohniště a 
přilehlý stůl byl obsazen skupinkou starších turistů, kteří cosi slavili (ubrus, chlebíčky, 
zákusky, šampus, ) a hlavně nám ve 13h 
měl odjíždět vlak z nedalekých Plešnic! 
Proběhli jsme hrad, vylezli na věž a 
zamířili k vlaku. Kousek za hradem jsme 
potkali Danču se Zorem, kteří nám šli 
naproti. V Plešnicích jsme měli pár minut 
času, tak jsme u místního hřiště dali 
obědo-svačinu a vyhodnotili hru, kterou 
jsme hráli po cestě (v Touškově jsme 
zapsali seznam věcí a soutěžili, kdo je dřív 
spatří). Pak přijel vlak a mě zase až do 
Vochova trvalo, než jsem vyřídil jízdné. Ve 
vlaku totiž nebyl průvodčí, ale samoodbavovací systém. No a řekněte mu, že potřebujete 
zlevněné jízdné pro skupinu dětí a pak základní jízdné pro sebe. Prostě děs! 

Výprava skončila na hlavním vlakovém nádraží rozchodem u hutníka (socha v 
hale pod schody). Vycházky se zúčastnilo celkem 17 chodců a jeden pes (Amazonka, 



Bohyně, Borec, Čerw, Danča, Davča, Koník, Kukačka, Luky, Martin, Měsíček, 
Muchomůrka, Pomněnka, Rytíř, Skunk, Šája, Užofka a Zoro).  

 

Dodatek závěrem - asi budu muset trénovat rychlochůzi. Petr totiž původně 
plánoval trasu ještě o nějakých 5km delší :-D 

-Čerw- 

Za koněm i na koni 11.11.2018 
Účastnily se : Lasička, Kuklič, Rytíř, Ohýnek, 

Koník, Ostříž, Peťan, Tygr a já (Zajda) 

Přišli jsme na sraz v 8:40 na konečnou 
tramvaje č. 2 . Ze srazu jsme šli do křimický 
klubovny kde jsme si mohly vzít polévku. Pak 
Lasička přinesla krabici ve který bylo kopyto koně 
a různé jejich kosti. Potom co jsme se dozvěděli víc 
informacích o koních šli jsme s Kukličem směrem 
do Kozolup. Cestou nám Rytíř četl otázky týkajících 
se koní. Přišli jsme na místo kde Lasička čekala s 
nádherným koněm. Kdo chtěl se mohl svézt na 
koni. Po dlouhé cestě jsme se vraceli zpátky do 
Kozolup kde jsme viděli ostatní koně a Lasička nám 
říkala proč nemáme krmit bez zeptání koně jablky, 
mrkví nebo chlebem a čím koně krmí. Pak jsme šli 
na nádraží a jeli zpátky do Skvrňan kde jsme měli 
rozchod. Výprava byla pěkná jako každá a těším se 
na další. 

Zajda- 

 

 

 

 

 



Mikulášská návštěva 
Naprosto zvláštní oddílovou akcí se stala mikulášská návštěva, která zavítala k Tygrovi a 
Anežce. 

Čerti, Mikuláš i anděl vzkazují velké díky za vřelé přivítání a přejí hlavně hodně štěstíčka 
a zdraví všem hodným dětem! 

 

Krátká glosa ze zákulisí příprav zářijové výpravy. 
Už na táboře se domlouváme, že uděláme výpravu formou puťáčku a že 

využijeme prodloužený víkend 28. – 30.9. Po určité době jsme nuceni datum přehodnotit 
na 15.-16.9., aby mohl vyrazit i Peky. Netrvá to dlouho a dochází k další změně, protože 
15. mají upouštět Žlutice a splutí Střely si nelze nechat ujít. Výprava tedy proběhne 22. -
23.9. Hurá, hotovo, nehrozí žádná termínová kolize! Mimochodem, splutí Střely se 
z důvodu sucha nekonalo a Peky se pro zranění kolene výpravy stejně nezúčastnil.  

-Kuklič- 

Poznatky ze skautského života: 
důležitá součást výpravy → balení batohu 
Dítě není robocop! Batoh si ponese samo a každá zabalená  “hloupost” navíc není příjemná 
pro něj, ani pro ostatní. Nebalte hračky, polštáře, desítky kusů sušenek, skleněné lahve. 
Každý ušetřený gram se počítá. 
 

důležitá součást výpravy → odjezd 
Garant akce není směnárník! 



Předávejte peníze za výpravu přesně podle  infoletáčku. Částku víte s předstihem a můžete 
si ji přesně připravit. My nebudeme muset shánět drobné mince na vracení a místo toho se 
můžeme věnovat vám a třeba i přepočítání počtu  účastníků. 
 

důležitá součást výpravy → výprava  
Hlaste polohu! 
Příchod na klubovnu, první večeře i přání na dobrou noc jsou věci, které není zapotřebí 
ihned volat domů. Mobilní komunikace zbytečně rozptyluje a bourá kolektiv dětí.  Závažné 
problémy stejnak musí řešit garant akce a né člen. Umožnete dětem být alespoň 50h v 
nerušeném kontaktu s někým jiným. 

-27. Oddíl Jižní kříž- 
 
 

Rákos obecný Phragmites australis 
Vždy jsem rákos vnímal jako zelenou vysokou rostlinu, která roste většinou u vody a s tím jsem si 
doposud vystačil. 
Jak trávním v posledním roce dost času u naší nové klubovny, začal jsem si o téhle rostlině 
zjišťovat další informace. A po pravdě - byl jsem z nich opravdu překvapen a rád bych se s nimi 
podělil. 
 
výskyt   - stojaté a pomalu tekoucí vody; vlhké, kamenité a neudržované části přírody  
napomáhá  - ochrana a zpevňování vodních břehů proti erozi; útočiště pro velké 
množství  živočichů (v kořenové i nadzemní části) 
škodí   - nežádoucí přeměna hospodářské krajiny, znefunkčnění melioračních a 
odvodňovacích systémů 
 
Rostlina dorůstá i v našich podmínkách až 6 metrů nad povrch. Tato vzpřímená stébla jsou velmi 
pevná a mohou se zpracovávat podobně jako bambusové výhonky, například na rohože i jako 
podklady na stropní omítky. Listy jsou nesmáčivé (voda po nich stéká jako po voskovaném 
papíře) a dají se využít jako podestýlka pod hospodářská zvířata, případně i na krmení. 
 
Základ kořenového systému jsou oddenky dlouhé až 4 m. Ty jsou velice pevné, duté a s 
průměrem i 5 cm. Z těchto oddenků pak dále vyrůstají kořeňující výhonky, které dosahují až 10 m 
z jedné rostliny. Rostlina koření hluboko a využívá podzemní vláhu i v období sucha. 
 
Květenství se nazývá lata (hroznovitý tvar, kdy hlavní osa květu nese kratší postranní osy, které 
se směrem k vrcholu zkracují) a mívá délku okolo 50 cm.  Ve spodní části laty jsou pouze květy 
samčí nebo sterilními, v horní části oboupohlavní. 
 
Rostlina se může rozmnožovat semeny, které mají sice dobrou klíčivost, ale rychle jí ztrácejí 
(přibližně po jednom roce). Nejvýznamnější rozšiřování do okolí tak probíhá pomocí oddenků a 
mechanickým dělením kořenového systému (orbou, případně i z useknutého stvolu - z každého 
kolínka stébla může rostlina zakořenit). Oddenek koření maximálně v hloubce 0,5 m pod vodou, 
jinak uhnívá a mimo vodní plochu koření velice snadno. Jedna rostlina se za rok rozroste až o 1 
m (nejde o rozmnožování). 
 
Rákos je náročný na množství živin ve vodě a dokáže si v tomto ohledu sám pomáhat - spadané 
listí vyživuje vodu v okolí kořenů, oddělené kusy rostliny tak v plovoucím humusu snáze koření.  
Zanášením svého okolí snižuje hloubku vody a tím dochází k jeho expanzi do větších hloubek. 
Po vytvoření malého kořenového systému klesá rostlina až na dno rybníka, odkud normálně 
roste  (cca z 1 m hloubky). 
Kořeny a oddenky mohou být i pod velkou hloubkou a až nastanou příznivé podmínky, začne 
rákos růst - například uprostřed vypuštěného rybníka. 



 

Když je vodní plocha zasažena rákosem, přirozeným způsobem mění ráz krajiny v následném 
pořadí: 

vodní plocha - stojatá a mírně tekoucí, ojedinělý výskyt rákosu  
bažina - rozrůstáním rákosí dochází ke snižování objemu (hluboky) vodní plochy a mizí rybí 
osádka. Tím se urychluje další zarůstání a vzniká mokřad (mokřad = přechod mezi vodním a 
suchozemským ekosystémem, na území ČR tvoří prostředí s největší biologickou aktivitou) 
mokřad - nyní existuje spleť kořenů a objevují se další vlhkomilné rostliny, přestává existovat 
souvislá vodní plocha 
lužní les - v poslední fázi dochází ke kořenění rychle rostoucích stromů, především vrby a olše 
(dále pak topol, dub, jasan, jilm a lípa) a na daném území vzniká lužní les.  
 

Základním prvkem regulace rákosu je především prevence. Při prvotním výskytu je nutná velmi 
rychlá a cílená reakce na problémová místa pozemku. 
 
Pokud je rákos rozrostlý na větší ploše, je velmi obtížně ho zcela vymýtit. Snahy většinou vedou 
jen k zastavení jeho dalšího šíření.  
 
Mechanická likvidace : 
ve vodě - rybí osádkou - kapři (rozrývání bahnitého podloží) a amuři (okusování kořenového 
systému), sečení stébel pod vodní hladinou alespoň 25 cm (pak uhnívá), hloubkové bagrování a 
tvorba příkrých břehů vodní plochy (má za následek likvidaci vodního ekosystému, nějaký čas je 
místo rybníku jen díra s vodou) 
 
na pevnině - orba nemá žádný efekt a spíše situaci zhoršuje. Kořenový systém rostlin je mimo 
dosah i té nejhlubší orby, navíc se mechanickým dělením zbylých částí rostlin a oddenků zanáší 
na větší plochu. Sečení (2-3 ročně) má malou účinnost, většinou jsou akční plány na 4-5 let a 
úspěšnost poté nedosahuje ani 50% rekultivace původní plochy 
 
Chemická likvidace je velmi obtížná  - obecně funguje tak, že látka v postřiku ulpí na listech 
rostliny, vstřebává se a ničí určité části. Problém s rákosem je v nesmáčivosti listů - povrch listu 
kapalinu odpuzuje, takže chemický roztok neškodně sjede ve formě kuličky mimo rostlinu. Dá se 
to řešit přidáním Jaru do postřiku a tím se naruší povrchová struktura listu. Voda s rozpuštěnou 
chemickou látkou má šanci na rostlině ulpět. Účinnějším řešením je nejdřív provést postřik teplé 
jarové vody a po zaschnutí následně aplikovat samotný postřik chemií. Použití glyfosátů (v 
dnešní době nejrozšířenější herbicit) ovšem likviduje i veškeré ostatní rostlinstvo a je jedovatý pro 
vodní živočichy (savcům nevadí). Chemický zásah je dále stížen tím, že v jarním období, kdy by 
měl být glyfosát aplikován, nemá ještě rákos žádné listy a v pozdějším období vegetačního 
stupně rostliny už nemá chemie takovou účinnost. 
 

Vzhledem k pracnosti a komplikovanosti zásahu proti rákosu to skoro vypadá, že je rákos 
nezničitelný. 
 

-Čerw- 
  



Plánované akce na rok 2019 
Včetně pravděpodobných garantů 
 

12. 1.  Výprava (výlet pro malé) (Dancza) 
11. - 13. 1.  Skautská (Peky / Kuklič) 
26. - 27. 1.  Čerchov (Riki) 
9. 2.  Středisková na sníh (Notes) 
10. 2.  Tělocvična pro starší (Stopař) 
15. 3.  Ples (Karel) 
22. - 24. 3.  Elixír (15+) 
29. - 31. 3.  První jarní (Kačka) 
13. - 14. 4.  Svojsíkův závod (Peky / Kuklič) 
27. 4.  Dobývačka (Fík) 
10. - 12. 5.  Středisková pro starší (Peky / Kuklič / Notes) 
25. - 26. 5.  Do přírody (Danča) 
25. - 26. 5.  Cyklovýprava starší (Karel) 
21. - 23. 6.  Stavěčka (Péťa) 
24. - (27+1).6. Hlídání tábořiště (???)  
 

A jak jsme na tom s klubovnami? 
Křimice, Senečák 

 
 

 

Parádně!!!! 

 

 

 

 

 

 


